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PROTOKÓŁ NR 25/21 
POSIEDZENIA KOMISJI SPRAW SPOŁECZNYCH I ZDROWIA  

RADY POWIATU W GRYFINIE 
- zdalny tryb obradowania-  

z dnia 23 lutego 2021 r. 
  
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 14.30 i trwało do godz. 16.00 w trybie zdalnym.  
W posiedzeniu udział wzięło 5 członków komisji (lista obecności - zał. nr 1), Wicestarosta 
Gryfiński Ewa Dudar, Sekretarz Powiatu Andrzej Krzemiński, Prezes Zarządu Spółki „Szpital 
Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Piotr Ignaciuk, Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki 
Nieruchomościami i Nadzoru Właścicielskiego Anna Nikitińska i Zastępca Naczelnika 
Wydziału Remontów, Inwestycji i Zamówień Publicznych Marcin Wypchło. Posiedzenie 
otworzył, stwierdził kworum i posiedzenie w trybie zdalnym obradowania poprowadził 
przewodniczący Sławomir Terebecki. Głównym tematem posiedzenia było Nadzorowanie 
zagadnień związanych z zabezpieczeniem świadczeń medycznych na terenie Powiatu 
Gryfińskiego w 2021 r. oraz Zapoznanie się z informacjami na temat rozbudowy, pracy  
i sytuacji finansowej Szpitala Powiatowego w Gryfinie. 
 
Ad. 2  
Porządek obrad 25 posiedzenia Komisji Spaw Społecznych i Zdrowia Rady Powiatu  
w Gryfinie - zdalny tryb obradowania  -  został przedstawiony, stanowi zał. nr 2.  
 
Ad. 3  
Protokół nr 24/21 posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia został przyjęty 
jednogłośnie (5 za, 0 przeciw, 0 wstrz. się). 
 
Ad. 4 Nadzorowanie zagadnień związanych z zabezpieczeniem świadczeń medycznych 
na terenie Powiatu Gryfińskiego w 2021 r. w tym: 
a) świadczeń szpitalnych, 
b) zabezpieczenia świadczeń medycznych z zakresu POZ, nocnej i świątecznej opieki 
zdrowotnej, 
c) świadczeń lekarzy specjalistów, 
d) świadczeń pielęgnacyjno-leczniczych, opieki długoterminowej i paliatywnej, 
e) dostępności diagnostyki medycznej dla mieszkańców powiatu, 
f) organizacji i funkcjonowania Pogotowia Ratunkowego, 
g) pracy aptek, 
h) organizacji i finansowania dodatkowych świadczeń medycznych i badań 
realizowanych przez Powiat w Gryfinie. 
 
 
Nadzorowanie zagadnień związanych z zabezpieczeniem świadczeń medycznych  
na terenie Powiatu Gryfińskiego w 2021 r. w tym: 
a) świadczeń szpitalnych, b) zabezpieczenia świadczeń medycznych z zakresu POZ, 
nocnej i świątecznej opieki zdrowotnej, 
 
Przewodniczący Komisji Sławomir Terebecki podziękował za przygotowanie materiału, 
który stanowi załącznik nr 3. Przewodniczący w związku z informacją podaną w gazecie, 
zapytał czy jest prawdą że część przychodni w Gryfinie zaczęły wpuszczać pacjentów  
do środka budynku przychodni. Jak rozumie wcześniej takie wejścia „z marszu” nie były 
możliwe? 
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Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Nadzoru 
Właścicielskiego Anna Nikitińska odpowiedziała, że wizyty były możliwe w formie 
teleporad, po której lekarz mógł zakwalifikować takiego pacjenta do przyjścia w razie 
konieczności na wizytę. Z informacji prasowych wie, że poradnie mają się otworzyć jedynie 
dla pacjentów onkologicznych i najmniejszych dzieci, pozostali w formie teleporad. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki powiedział, że wszystkie teleporady najlepiej 
gdyby zostały zamienione na tradycyjne wizyty. Przy czym NFZ zobligował przychodnie już 
przed wybuchem pandemii do rozpoczęcia wprowadzania teleporad. Wiele ośrodków zdrowia 
mimo wszystko pracowało w trybie „otwartym”, być może po wstępnej teleporadzie. Dodał, 
że w swoim ośrodku miał taką sytuację, że praktycznie drzwi poradni były cały czas otwarte, 
nawet na umawianie się na teleporady. Należy odchodzić od zamykania przychodni, 
ponieważ personel lekarski praktycznie jest już zaszczepiony. 
 
Radna Joanna Kostrzewa powiedziała, że ma kilka swoich przemyśleń. Radna zapytała, 
jeżeli pacjent mógł wejść do przychodni i bezpośrednio zarejestrować do lekarza, u którego 
miała być teleporada, to znaczy że pielęgniarka w rejestracji nie była chroniona a lekarz był 
chroniony. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki powiedział, że mają „igloo” obudowaną 
rejestrację.  
 
Radna Joanna Kostrzewa powiedziała, że miała chory personel i sama też chorowała. 
Musiała stwierdzać zgony pacjentów. Uważa, że takie procedury w jakiś sposób chroniły 
pracowników. A teraz jest już inna sytuacja bawimy się w „bohaterów” bo jesteśmy 
zaszczepieni. Nie wszystkie porady powinny być takie, że pacjent przychodzi do lekarza. 
Zatem część porad może odbywać się przez telefon. Jednak pacjent z jakimkolwiek bólem 
brzucha musi już zostać zbadany przez lekarza. Badane były dzieci z gorączkami  
i z wysypkami. Jednakże każda taka wizyta odbywała się po wcześniejszej teleporadzie.  Poza 
tym jeżeli dziecko było podejrzane o Covid-19 to była informowana rejestracja, że przychodzi 
chory pacjent. Pomimo tego, że przychodnia była zamknięta nie udało się uchronić personel 
od zachorowań. Miała 40 chorych w DPS, których codziennie badała. A w takiej cały czas 
otwartej przychodni to chyba są sami zdrowi pacjenci. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki powiedział, że też mieli dużo chorych,  
ale umożliwiali pacjentom bezpośredni kontakt. Mimo wszystko stosując obostrzenia można 
było umożliwić wizyty. To była historia, każdy miał swoje rozwiązania, czego nie 
kwestionuje, bo wszyscy dysponowali trochę innymi warunkami lokalowymi i organizacją 
pracy. Miało to być bezpieczne dla pacjentów i personelu, najlepiej poprzedzone teleporadą. 
Wszyscy chcą już powrotu do normalności, lecz muszą powstać co do tego odpowiednie 
warunki. Nikt się nie uchyla od tego, żeby umożliwić dostęp pacjentom do świadczeń 
medycznych. 
 
Nadzorowanie zagadnień związanych z zabezpieczeniem świadczeń medycznych  
na terenie Powiatu Gryfińskiego w 2021 r. w tym: 
c) świadczeń lekarzy specjalistów, 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki powiedział, że w czasie pandemii  
ze specjalistyką były duże problemy dostania się na bezpośrednią wizytę lekarską, a jedyne 
wizyty były w formie teleporad. Wiele osób w tym czasie radziło sobie w prywatnych 
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przychodniach. Czy w przygotowanym materiale, mowa jest o usługach specjalistów,  
czy odbywają się one wyłącznie jako teleporady? 
 
Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Nadzoru 
Właścicielskiego Anna Nikitińska odpowiedziała, że większość poradni działa normalnie, 
chociażby poradnie przyszpitalne a także nocna i świąteczna opieka zdrowotna. Poradnia  
i pracownia rtg działa bez zmian. 
 
Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Piotr Ignaciuk dodał, 
że pacjenci normalnie rejestrują się i przychodzą na wizytę do lekarzy specjalistów. Nie są 
wykonywane testy przed wizytą, pacjenci jedynie wypełniają ankietę na miejscu. Wszystko 
działa normalnie rejestracja-pacjent-żywy kontakt z lekarzem, bez teleporad.  
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki powiedział, że cały czas nurtuje go czy jest 
ewentualnie możliwość zabezpieczenia endokrynologa na terenie powiatu. Powiat pyrzycki 
ma swojego endokrynologa. Bardzo potrzebny jest taki lekarz specjalista. Czy ktoś 
ewentualnie wnioskował o to, żeby tego jednego specjalistę pozyskać na naszym terenie? 
 
Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Piotr Ignaciuk 
odpowiedział, że o powstaniu poradni endokrynologicznej w Gryfinie to jest już dłuższy 
temat. Natomiast przez ostatni rok praca nad tym została zawieszona, ze względu  
na pandemię prawdopodobnie nie znaleźliby chętnego specjalisty. Podobnie jak 
neurologiczna i kardiologiczna to są takie potrzebne poradnie. Jak sytuacja się ustabilizuje to 
na pewno zostaną wznowione rozmowy. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki zapytał, czy wpływały do powiatu jakieś 
skargi na działania nocnej i świątecznej opieki zdrowotnej. 
 
Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Nadzoru 
Właścicielskiego Anna Nikitińska odpowiedziała, że do powiatu nie wpłynęła żadna skarga 
w tym zakresie. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki zapytał, czy dużo pacjentów korzysta z usług 
nocnej i świątecznej opieki zdrowotnej. 
 
Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Piotr Ignaciuk 
odpowiedział, że wszyscy odbywają teleporady natomiast w razie potrzeby pacjent 
przychodzi na wizytę lekarską. Znacznie więcej było takich porad w momencie kiedy szpital 
stał się covidowym i była zamknięta izba przyjęć. Ostatnio również było zwiększone 
zapotrzebowanie, ale to chyba ze względu na rozpoczynający się sezon grypowy. 
 
Nadzorowanie zagadnień związanych z zabezpieczeniem świadczeń medycznych  
na terenie Powiatu Gryfińskiego w 2021 r. w tym: 
d) świadczeń pielęgnacyjno-leczniczych, opieki długoterminowej i paliatywnej, 
e) dostępności diagnostyki medycznej dla mieszkańców powiatu, 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki powiedział, że tak jak w przygotowanym 
materiale zostało opisane to w obecnej chwili jest 6 wolnych łóżek w opiece długoterminowej 
i czas oczekiwania nie jest zbyt wydłużony. 
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Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Nadzoru 
Właścicielskiego Anna Nikitińska odpowiedziała, że tak podała w uzupełniającej informacji, 
odnośnie przyjęć do zakładu pielęgnacyjno-opiekuńczego psychiatrycznego, że oczekuje  
14 osób i jest 6 wolnych łóżek. Przyjęcia odbywają się na bieżąco. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki zapytał, czy przyjmowane osoby są głównie  
z terenu naszego powiatu. 
 
Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Piotr Ignaciuk 
odpowiedział, że z całego województwa a nawet całej Polski. 
 
Radna Teresa Sadowska powiedziała, że skoro jest tylu chętnych i to z całego kraju to może 
jest to dobry kierunek rozwoju dla szpitala. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki powiedział, że takie usługi wymagają opieki 
pielęgnacyjnej. Co do świadczeń paliatywnych – oddział zapełniony, miejsca tworzą się 
jedynie jak ktoś odejdzie. Przewodniczący nigdy nie słyszał żeby ktoś miał zastrzeżenia  
do pracy tego oddziału. Wydaje się zbyt mało miejsc na oddziale opieki paliatywnej, 
zważywszy że wzrasta ilość chorób nowotworowych i pacjentów, którzy wymagają takiego 
wsparcie na terenie powiatu. Czy są pomysły na to, żeby zwiększyć ilość miejsc w opiece 
paliatywnej i długoterminowej? 
 
Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Piotr Ignaciuk 
odpowiedział, że na zajmowanej powierzchni nie ma możliwości zwiększenia ilości łózek. 
Wchodzi w grę jedynie zmiana lokalizacji na większy budynek. A zapotrzebowanie społeczne 
na takie usługi jest bardzo duże. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki powiedział, że jest też hospicjum domowe, 
lecz wie że jest długi czas oczekiwania. 
 
Radna Joanna Kostrzewa powiedziała, że są pacjenci objęci taką opieką, która wykonywana 
jest rzetelnie, kompetentnie. Można byłoby wykorzystać miejsce w Nowym Czarnowie na 
wybudowanie od podstaw i jeszcze wyposażenie. Wszystko rozbija się o pieniądze. Jednak 
najpierw trzeba zakończyć budowę szpitala, żeby móc się zająć kolejnym tematem. Czy w 
obecnym szpitalu znalazłoby się miejsce na kilka takich łóżek? 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki powiedział, że pan prezes informował, że nie 
ma takiej możliwości. 
 
Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Nadzoru 
Właścicielskiego Anna Nikitińska dodała, że od 15 lutego br. szpital przestał być już tylko 
covidowym, a zgodnie z decyzją p. Wojewody ma być w gotowości. 
 
Nadzorowanie zagadnień związanych z zabezpieczeniem świadczeń medycznych  
na terenie Powiatu Gryfińskiego w 2021 r. w tym: 
f) organizacji i funkcjonowania Pogotowia Ratunkowego, 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki powiedział, że nie ma zastrzeżeń do pracy 
pogotowia. Niestety czasami są długie okresy oczekiwania, może już nawet się trochę 
skróciły, przyjazd zespołów, które wykraczały poza normy przyjęte przez miasta i poza nimi. 
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Jednakże na szczęście nic się nie stało takiego, żeby ktoś chciał to wyegzekwować. Zwłaszcza 
przy dużym wysypie Covid-19 cyklicznie zespoły były wyłączane i przechodziły  
w kwarantanny. Obecnie wróciło to już do normy i przyjazdy na ratunek działają w miarę 
sprawnie.  
 
Radna Joanna Kostrzewa powiedziała, że co poniektórzy jej pacjenci covidowi nie 
doczekali. W DPS na wezwania zespołów, jak w nocy przyjeżdżali zabierali jednego pacjenta, 
a w oczekiwaniu drugi umierał. I takie sytuacje miały miejsce. Ma inny problem, powiat to 
duży teren, w Gryfinie są dwie karetki, a jak jedna pojedzie do Bani, druga do Widuchowej to 
czy nie byłoby dobrze gdyby jednak była też i ta trzecia karetka. Czy my możemy o to jakoś 
wnioskować? Kiedyś było bardzo dużo karetek, teraz zmniejszyło się to bo są inne normy. 
Powiat Gryfiński jest bardzo rozległym terenem, chyba najbardziej rozległym powiatem  
w Polsce. 
 
Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Piotr Ignaciuk 
odpowiedział, że w zupełności się zgadza, chciałby żeby więcej było systemowych karetek,  
a nawet specjalistycznych z lekarzem. Na terenie powiatu posiadamy zespoły podstawowe, 
czyli z dwoma ratownikami medycznymi. Kiedyś był już składany taki wniosek  
o zwiększenie liczby karetek do Urzędu Wojewódzkiego. Przyszła odpowiedź, że na liczbę 
mieszkańców to posiadane zabezpieczenie jest wystarczające: dwie w Gryfinie, jedna  
w Mieszkowicach i dwie w Chojnie. 
 
Radna Joanna Kostrzewa powiedziała, że nie jest brane pod uwagę że ta ilość mieszkańców 
zamieszkuje bardzo duży teren. 
 
Radny Zbigniew Szmaja dodał, że podobny problem występuje ze Strażą Pożarną 
przypadającą na powierzchnię powiatu, który jest średnio dwa razy większy od innych  
powiatów w Polsce. Nikt nie uświadomił w województwie faktu rozległości terenu powiatu, 
przy podobnej ilości mieszkańców. Jest to działanie dla starosty. Nie ma reakcji, przykre  
ale prawdziwe, skończyło się na słowach. 
 
Komisja Spraw Społecznych i Zdrowia złożyła jednogłośnie wniosek: 
do Wojewody Zachodniopomorskiego, poprzedzony analizą zagadnień związanych  
z zabezpieczeniem świadczeń medycznych na terenie Powiatu Gryfińskiego w 2021 r, w tym 
organizacji i funkcjonowania Pogotowia Ratunkowego, o rozważenie możliwości utworzenia 
dodatkowego zespołu ratownictwa medycznego - specjalistycznego na terenie Powiatu 
Gryfińskiego, ze względu na dużą ilość zdarzeń oraz rozległość powiatu.  
BRZ.0012.4.25.2021.DK 
 
Komisja Spraw Społecznych i Zdrowia złożyła jednogłośnie wniosek: 
do p.o. Dyrektor Zachodniopomorskiego Oddziału Wojewódzkiego NFZ, poprzedzony 
analizą zagadnień związanych z zabezpieczeniem świadczeń medycznych na terenie Powiatu 
Gryfińskiego w 2021 r., w tym świadczeń lekarzy specjalistów, o rozważenie możliwości 
rozpisania konkursu na świadczenie specjalistyczne z zakresu endokrynologii na terenie 
Powiatu Gryfińskiego. 
BRZ.0012.4.25.2021.DK 
 
Nadzorowanie zagadnień związanych z zabezpieczeniem świadczeń medycznych  
na terenie Powiatu Gryfińskiego w 2021 r. w tym: 
g) pracy aptek, 
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Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki powiedział, że w przygotowanych 
materiałach przedstawiają sposób zabezpieczenia świadczeń na rzecz mieszkańców. Grafik 
powinien być łatwo dostępny. 
 
Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Nadzoru 
Właścicielskiego Anna Nikitińska odpowiedziała, że stronie www.gryfino.powiat.pl,  
w zakładce zdrowie zamieszczane są miesięczne dyżury aptek.  
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki zapytał, czy harmonogram przyjęty przez 
Radę Powiatu to ostateczna wersja. Czy było jeszcze spotkanie z aptekarzami w celu 
zmodyfikowania harmonogramu dyżurów? 
 
Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Nadzoru 
Właścicielskiego Anna Nikitińska odpowiedziała, że cały czas trwają rozmowy                            
z kierownikami/pełnomocnikami aptek z terenu Chojny. Rozmowy prowadzone były                      
w formie wideokonferencji, apteki prosiły o możliwość prowadzenia dyżurów nocnych           
w formie telefonicznej. W istniejących przepisach nie ma zapisów na temat prowadzenia 
dyżurów nocnych na telefon. W orzecznictwie widoczne jest, że w praktyce organy nadzoru 
prezentują różne podejście do kwestii dyżurów telefonicznych, dlatego w dniu 18 lutego br. 
wystąpiono z pismem do Wojewody Zachodniopomorskiego, z zapytaniem, czy jeżeli Rada 
Powiatu wyraziłaby zgodę na taką formę pełnienia dyżurów, to czy taki akt prawny               
nie zostanie  zakwestionowany. Naczelnik czeka na odpowiedź. 
 
Radna Teresa Sadowska powiedziała, że nie wiadomo ilu chętnych zgłasza się podczas 
nocnych dyżurów aptek. Jeżeli pacjent miałby zagwarantowane że jak zadzwoni wcześniej to 
otrzyma pomoc w aptece to nie powinno być problemu z dyżurami na telefon. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki dodał, że tak to kiedyś bardzo sprawnie 
działało na terenie Gminy Banie. 
 
Radna Joanna Kostrzewa powiedziała, że jeżeli będzie dużo chętnych w porze nocnej to 
sam aptekarz zdecyduje, czy opłaca mu się chodzić co chwilę w celu otworzenia apteki. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki dodał, że musi to być magister farmacji,  
co stanowi już kłopot. 
 
Nadzorowanie zagadnień związanych z zabezpieczeniem świadczeń medycznych  
na terenie Powiatu Gryfińskiego w 2021 r. w tym: 
e) dostępności diagnostyki medycznej dla mieszkańców powiatu, 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki zapytał o badania diagnostyczne 
przyszpitalne, czy usg, rtg i badania endoskopowe teraz już są dostępne dla mieszkańców. 
 
Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Piotr Ignaciuk 
powiedział, że jest problem z badaniami endoskopowymi, bo pan doktor jest na leczeniu  
i obsługuje jedynie pacjentów ze szpitala. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki powiedział, że jedna poradnia endoskopowa 
w Intermedzie, na cały powiat przy takiej ilości potrzeb badań. Czy jest jakiś pomysł jak to 
usprawnić? 
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Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Piotr Ignaciuk 
powiedział, że musiałby być pozyskany inny lekarz z zakresu endoskopii. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki powiedział, że badania rtg i usg zostały 
odblokowane poprzez stworzenie oddzielnego wejścia z zewnątrz. 
 
Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Piotr Ignaciuk 
powiedział, że wcześniej nieco ograniczone obecnie działają w pełnym zakresie.  
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki powiedział, że usługi laboratoryjne są 
dostępne, łącznie z wykonywaniem testów na obecność covid-19. Czy szpital wykonuje 
krótkie testy pacjentom oczekującym na izbie przyjęć? 
 
Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Piotr Ignaciuk 
odpowiedział, że są wykonywane testy kasetkowe. W dalszym ciągu szpital zobowiązany jest 
do utrzymywania czterech łóżek – dla podejrzanych o zakażenie i tam przebywają osoby 
oczekujące na wynik albo z potwierdzonym pozytywnym wynikiem oczekujące na transport 
do szpitala covidowego.   
 
Nadzorowanie zagadnień związanych z zabezpieczeniem świadczeń medycznych  
na terenie Powiatu Gryfińskiego w 2021 r. w tym: 
h) organizacji i finansowania dodatkowych świadczeń medycznych i badań 
realizowanych przez Powiat w Gryfinie. 
 
Komisja Spraw Społecznych i Zdrowia złożyła jednogłośnie wniosek: 
o przekazanie środków zabezpieczonych w budżecie powiatu na akcję pn. „Białe soboty”  
na zakup sprzętu na potrzeby Szpitala Powiatowego w Gryfinie Sp. z o.o. 
BRZ.0012.4.25.2021.DK 
 
Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Piotr Ignaciuk 
odpowiedział, że trzeba będzie zastanowić się który sprzęt wpłynąłby na zwiększenie 
przychodu a może wsparcie poradni endoskopowej. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki poprosił pana Prezesa o przygotowanie listy 
propozycji potrzeb. 
 
Ad. 5 Zapoznanie się z informacjami na temat rozbudowy, pracy i sytuacji finansowej 
Szpitala Powiatowego w Gryfinie. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki powiedział, że komisja otrzymała materiał 
przygotowany przez Naczelnika Wydziału Remontów, Inwestycji i Zamówień Publicznych – 
załącznik nr 4.  
 
Zastępca Naczelnika Wydziału Remontów, Inwestycji i Zamówień Publicznych Marcin 
Wypchło  powiedział, że było trochę problemów w związku z Covid-19, z deklaracji 
wykonawcy wynika że fizycznie zostaną zakończone prace budowlane. Zgodnie z zawartymi 
aneksami przedmiotem umowy oprócz wykonania robót budowlanych jest też uzyskanie  
w imieniu powiatu pozwolenia na użytkowanie w terminie do 31 marca br. Od dwóch tygodni 
inżynier kontraktu dokonuje kompleksowo obchodów poszczególnych pomieszczeń  
i wskazuje usterki i rzeczy, które należy poprawić. W dniu dzisiejszym wykonawca wystąpił 
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także o wskazanie osób ze strony użytkownika - szpitala do przeszkolenia z poszczególnych 
systemów, które są zainstalowane w budynku od wentylacji przez wszystkie systemy 
teletechniczne, kończąc na węzłach cieplnych i wszystkich instalacjach energetycznych. Jest 
to do wykonania w ciągu najbliższych dwóch tygodni. Należy mieć nadzieję, że zgodnie  
z zapisami umownymi wykonawca przekaże pozwolenie na użytkowanie do końca 
pierwszego kwartału, a budynek zostanie przekazany do użytkowania. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki zapytał o obecną obsadę kadrową. 
 
Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Piotr Ignaciuk 
odpowiedział, że jest problem. O ile oddział internistyczny ruszył w pełni i internistyczna izba 
przyjęć to na chwilę obecną może obsadzić tylko chirurgiczną izbę przyjęć i tylko  
w niewielkim zakresie od poniedziałku do piątku od 8.00  do 15.00. Problem już był wówczas 
kiedy szpital był jednoimienny, że lekarze chirurdzy składali wypowiedzenia. Na chwilę 
obecną, żeby otworzyć oddział chirurgiczny trzeba poszukać lekarza do pracy na dzień  
w oddziale. Jutro ma się odbyć rozmowa z lekarzem kierującym oddziałem, który również 
chce złożyć wypowiedzenie. Nikt nie jest w stanie zasilić oddziału jeżeli chodzi o pracę przez 
5 dni w tygodniu. Istnieje pewna obawa, że może zostać zawieszona praca tego oddziału. 
Gdyby został odtworzony to na poziomie pierwszego piętra tam, gdzie jest oddział 
ginekologiczno-położniczy, ponieważ w tej chwili tylko sala cięć cesarskich spełnia warunki 
bloku operacyjnego do drobnych zabiegów. Blok operacyjny usytuowany na parterze nie 
może być wykorzystywany ze względu umiejscowienia tam punktu szczepień i lokalizacji 
poradni. Podobnie będzie problem z paniami położnymi, w przypadku odwieszenia oddziału 
ginekologiczno-położniczego, gdyż z czterech pań, jedna zrezygnowała a trzy pozostałe 
przeniosły się do szpitala w Zdrojach z powodu covid-19. Problemy kadrowe po odwieszeniu 
normalnej pracy są i jak najbardziej realne zagrożenie zawieszenia kolejnego oddziału 
chirurgicznego.  
 
Radny Zbigniew Szmaja zapytał, czy szpital zyskał finansowo na przekształceniu  
w covidowy? 
 
Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Piotr Ignaciuk 
odpowiedział, że Szpital powiatowy za okres od 5 listopada do 15 lutego zdecydowanie 
wyszedł finansowo na plus. Dodał przy zawieszeniu oddziału chirurgicznego izba przyjęć 
chirurgiczna funkcjonowałaby w ograniczonym stopniu. Lekarz chirurg, który został 
zabezpieczałby codziennie pracę od poniedziałku do piątku w godzinach od 08.00 do 15.00. 
To też nie jest rozwiązanie bo bezpieczeństwem pracy lekarza internisty jest konsultacja  
z lekarzem chirurgiem, na tym polega współpraca i cały organizm szpitala. Dodatkowo szpital 
ma pracować w gotowości przywrócenia pracy jako szpital covidowy, więc nie ma też chęci 
pozostania. Na chwilę obecną działa w pełni oddział internistyczny, poradnie przyszpitalne 
oraz nocna i świąteczna opieką zdrowotna, natomiast oddział chirurgiczny – nie i chirurgiczna 
izba przyjęć w ograniczonym stopniu, oczywiście jest jeszcze punkt szczepień. W dniu 
wczorajszym zostało zaszczepionych 60 nauczycieli z grupy ponad sześciuset osób 
zarejestrowanych w kolejce do szczepień. Szpital otrzymał 80 000 zł za nadwykonanie  
z hospicjum domowego za II półrocze 2020 roku. Podobnie 17 000 zł  z nadwykonań za II 
półrocze 2020 r. w Zakładzie Psychiatryczno-Opiekuńczym. Szpital otrzymał w pełni kwotę 
za niedowykonanie w Zakładzie Leczniczo-Opiekuńczym, tyle co był ryczałt. Został 
wypłacony 100% dodatek za miesiąc grudzień, obecnie będzie zgłoszenie za miesiąc styczeń 
dla wszystkich pracowników na oddziale covidowym. W okresie od 9 listopada do 15 lutego 
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hospitalizowanych było 149 osób, 1669 osobo-dni, w tym czasie wypisano 122 osoby,  
4 przeniesiono na inny oddział i odnotowano 23 zgony. 
 
 
Ad. 6 Sprawy różne, informacje i wolne wnioski. 
 

- brak. 

 

Na tym posiedzenie zakończono o godz. 16.00. 
 
 

Protokół sporządziły: 
 
Dominika Konopnicka  
 Przewodniczący Komisji 

 

 Sławomir Terebecki 


